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Vammaisneuvoston kokous 

Aika Torstai 26.10.2023 klo 18–20.12 

Paikka  Kaupungintalo, kaupunginhallituksen huone, Raatihuoneenkatu 9 

Läsnä 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Poissa 

Johanna Aaltonen, puheenjohtaja 
Mari Tammisaari 
Håkan Westerholm  
Leena Ongley  
Jorma Kiljunen 
Kirsti Nuotio 
Seija Koponen 
Mikko Nieminen 
Sirkka Sorvali 
Hilkka Reinivuo 
Maija Eklöf, sihteeri 
 
 
Antti Sinisaari 
Matti Lehesniemi 
Maija Aatelo, varapuheenjohtaja 

 
101. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18.00  
 

102. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
Kokous todettiin laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
103. Pöytäkirjantarkastajien valinta 

Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Mari Tammisaari ja Håkan Wester-
holm. 
 

104. Esityslistan hyväksyminen 
  Hyväksyttiin esityslista. Mikko Nieminen lisäsi esityslistan Muut  

asiat -kohtaan Kumppanuuspöydän ja Yhdistyskeskuksen syysko-
kouksen terveiset.  
 

105. Porvoon tapahtumien esteettömyys/Matkailupäällikkö Sari Myllynen ja  
Tapahtumapäällikkö Katarina Broas.  

Porvoon matkailu koostuu viiden henkilön tiimistä, joka raportoi 
apulaiskaupunginjohtaja Fredrick von Schoulztille. Porvoon matkai-
lun pääasiallisena tavoitteena on houkutella vierailijoita Porvoo-
seen. Porvoon vetovoimatekijät ovat Vanha Porvoo, Ravintolat, 
Tunnelma, Lupa herkutella ja Saaristo & Meri. Porvoon matkailu on 
osa kansainvälisiä matkailuverkostoja.  
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Porvoon matkailun arvot ovat kestävä matkailu ja vastuullisuus. 
Tämä tulee esille mm siinä, että kaikessa tapahtumasuunnittelussa 
huomioidaan kestävä matkailu, inklusiivisuus ja yhdenvertaisuus 
sekä esteettömyys.  Tapahtumien suunnittelu aloitetaan miettimällä 
paikka, joka olisi esteetön inklusiivinen ja saavutettava. Porvoon 
matkailu ottaa mielellään palautetta ja toiveita vastaan ja pyrkii to-
teuttamaan toiveet ja parantamaan asioita tulevissa tapahtumissa 
antamalla palautetta myös yhteistyökumppaneille.  

 
Esityksen jälkeen asiasta käytiin vilkasta keskustelua etenkin es-
teettömyydestä. Todettiin, että saavutettavuus on myös ymmärtä-
mistä ja aistisaavutettavuutta, joka tulisi huomioida tapahtumia jär-
jestettäessä. Myös valaistukseen ja kielelliseen saavutettavuuteen 
sekä viittomakielen käyttäjiin tulee kiinnittää huomiota.   
Todettiin myös, että olisi turvallisempaa ja kestävämpää jos tapah-
tumiin olisi bussikuljetus tai kyläkyyti.  Porvoon matkailu on kokeil-
lut tätä ja saanut siitä hyviä kokemuksia. Toiveina oli myös pitää 
huolta LE (liikuntaesteiset)-pysäköintipaikoista tapahtumien yhtey-
dessä. 

 
106. Vuoden 2024 Toimintasuunnitelma 

Suunnitelma keskusteltiin läpi ja päivitettiin. Pääosiltaan se säilyi 
samana kuin vuonna 2023. Todettiin, että Lautakuntien seuraami-
nen on otettu esityslistalta pois, mutta jokainen voi tehdä sitä ja 
tuoda niistä terveiset kokouksiin Muissa asioissa. Aloitetaan vam-
maispoliittisen ohjelman valmistelu vuonna 2024. Todettiin, että 
vaalitoimitsijoiden määrää ja koulutusta tulee tarkastella vammais-
ten tarvitseman avun näkökulmasta. Todettiin myös, että esteettö-
myyskatselmusta ei toteuteta nyt, mutta vammaisneuvosto voi esit-
tää sen tekemistä kaupungille tarpeen tullen. Sen sijaan jatketaan 
ja syvennetään vuoropuhelua kaupungin kanssa. Kahden tulevan 
tapahtuman suunnitteluun päätettiin aktivoida kaikki neuvoston jä-
senet ja pitää työpaja. 
 

107. Edellisen kokouksen päätökset 
Kaikki edellisessä kokouksessa sovitut päätökset on toteutettu.  
 

108. Uudenmaan vammaisneuvosto 
Ei kokoontunut 
 

109. Terveiset hyvinvointialueen vammaisneuvostosta 
Håkan Westerholm kertoi, että kokouksessa käsiteltiin lausuntoja. 
Itä-Uudenmaan hyvinvointialue on myöhässä kaikessa. Pelastuslai-
toksella ei olla otettu huomioon vammaisten turvallisuutta.  
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110. Terveiset kuljetuspalvelujen asiakasraadista 
Kokous oli 11.10, jossa kerrottiin, että Itä-Uudenmaan hyvinvointi-
alueella taksiyrittäjien uusi kilpailutus on tehty. 1.10.2023 aloitettu 
uusien sopimuksien mukainen hinnoittelu. Uudessa kuljetuspalve-
lujen taksikilpailutuksessa otettu käyttöön lisäpalveluja, joista tak-
siyrittäjän on mahdollista saada erityiskorvaus. Tämän tulisi paran-
taa asiakkaiden tilannetta siten, että myös lyhyille matkoille ja avus-
tusta tarvitsevat henkilöt saisivat tilaamansa kuljetuspalvelun. 
Tästä ei ole vielä lähetetty tiedotekirjeitä asiakkaille. 

 
111. Muut asiat 

o Johanna Aaltonen, Petra Bärlund-Hämäläinen osallistuivat 
18.10 Esteetön Itä-Uusimaa -tilaisuuteen, joka liittyi Itä-Uuden-
maan esteettömyys ja saavutettavuusohjelman seurantaan. 
Siellä informoitiin, että Porvoo ei tee esteettömyyskatselmuksia. 
Sen sijaan jatketaan hyvää ja oikea-aikaista vuoropuhelua kau-
pungin kanssa.   

o FCG-koulutus 9.11.Todettiin, että koulutus on kallis ollakseen 
Teams-koulutus. Päätettiin, että tänä vuonna kukaan ei osallistu 
siihen vaan siirretään se vuodelle 2024.  

o Håkan Westerholm kertoi, että 28.10 on WSOY-talon ala-audi-
toriossa Kuurojenliiton hyvinvointialue – kiertue.  

o Puheenjohtaja totesi, että syksyn aikana on tullut kaksi kokouk-
sen siirtopyyntöä. Näihin ei voida suostua, koska se sekoittaisi 
suunniteltujen vierailijoiden tuloa kokouksiin.  

o Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen huone on iso ja 
että välillä hän joutuu kokousteknisistä syistä tekemään väli-
huomautuksia vain joillekin läsnäolijoille, jotka eivät kuulu kai-
kille. Kokouksissa on tärkeätä huomioida puhenopeus ja äänen 
voimakkuus. Leena Ongley totesi, että joissain tiloissa on mik-
rofonit kokouspöydällä, jotka auttavat kuulemaan.  

o Mikko Nieminen kertoi Itä-Uudenmaan hyvinvointialueen kump-
panuuspäivästä 25.10 Tilaisuus oli yhteistyö- ja vaikuttamisfoo-
rumi, jossa tehtiin pienryhmätöitä. Yhdistyskeskus kokoontui 
syyskokoukseen 23.10 ja vammaisneuvostosta siellä on kolme 
jäsentä; Seija Koponen, Jorma Kiljunen ja Mikko Nieminen. 

o Syksyn kokouspäivät ja vierailijat.  
- to 16.11.2023 klo 18–20, Kaupungintalo, Hyvinvointisuunni-
telma/ Petra Bärlund-Hämäläinen, Yrittäjien puheenjohtaja Ma-
rina Nyberg/Yritysten esteettömyys Porvoossa.  
- ma 11.12.2023 klo 17–20, ravintola Nonna Sophia. 17–18 Päi-
vällinen, 18–20 kokous, Rakennusvalvontapäällikkö Mia Hento 
ja Asiakaspalveluneuvoja Åsa Liitiäinen/Kompassi 
 

112. Seuraava kokous 
- to 16.11.2023 klo 18–20, Kaupungintalolla, Kaupunginhallituksen 
huoneessa 
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113. Kokouksen päättäminen   

Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 20.12 
 
 
 

Johanna Aaltonen  Maija Eklöf 
puheenjohtaja  sihteeri 

 

Pöytäkirjan tarkastajat 

 

Mari Tammisaari  Håkan Westerholm 

 
 
Liitteet                

 
 
 

  

  

 


